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VII Sesja Rady Powiatu Wrocławskiego V kadencji 
 

Protokół z dnia 21 września 2015 roku 
 

Nr VII/15 
 
VII Sesja Rady Powiatu Wrocławskiego miała miejsce w siedzibie Starostwa 

Powiatowego we Wrocławiu, przy ul. Kościuszki 131, w sali 118. Zgodnie z listą obecności 
(zał. nr 1 do niniejszego protokołu) wzięło w niej udział 24 Radnych. Nieobecny był Radny 
D. Jedynak. Z powodu spóźnienia Radny H. Kuryś uczestniczył w Sesji od punktu 4. 
porządku obrad. 
 

Punkt 1. Otwarcie Sesji 
 

O godz. 14.05 Przewodniczący Rady Powiatu Wrocławskiego p. Ryszard Jaroń, stwierdzając 
prawomocność obrad, otworzył Sesję. Powitał Radnych, Pana Starostę PW, Wicestarostę PW, 
Członków Zarządu PW, Panią Skarbnik PW, Pana Sekretarza PW, Dyrektorów jednostek 
organizacyjnych Powiatu i Wydziałów Starostwa.  
 

Punkt 2. Przyjęcie porządku VII Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego 
 

Wraz z przesłanym zaproszeniem, Radni otrzymali porządek VII Sesji:  
1. Otwarcie Sesji, 
2. Przyjęcie porządku VII Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego, 
3. Przyjęcie protokołu VI Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego, 
4. Informacje Przewodniczącego Rady oraz Zarządu Powiatu Wrocławskiego, 
5. Informacja o przebiegu wykonania budżetu Powiatu Wrocławskiego za I półrocze 2015 

roku wraz z informacją o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej, 
6. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Siechnice z przeznaczeniem na 

realizację przebudowy drogi gminnej Trestno-Blizanowice, 
7. Uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 

finansowej Powiatu Wrocławskiego, 
8. Uchwała w sprawie zmian budżetu Powiatu Wrocławskiego na rok 2015, 
9. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiących własność 

Powiatu Wrocławskiego, 
10. Uchwała w sprawie pozbawienia drogi nr 1973D oraz odcinków dróg nr 1950D i 1959D 

kategorii dróg powiatowych, 
11. Uchwała w sprawie współdziałania Powiatu Wrocławskiego z Gminą Czernica, Gminą 

Długołęka, Gminą Jordanów Śląski, Gminą Kąty Wrocławskie, Gminą Kobierzyce, Gminą 
Mietków, Gminą Siechnice oraz Gminą Żórawina, w celu przygotowania i wspólnej 
realizacji zadania pn.: „Zwiększenie dostępności i jakości elektronicznych usług oraz 
tworzenie i wykorzystanie otwartych zasobów publicznych dla mieszkańców i podmiotów 
gospodarczych Powiatu Wrocławskiego oraz 8 gmin: Czernicy, Długołęki, Jordanowa 
Śląskiego, Kątów Wrocławskich, Kobierzyc, Mietkowa, Siechnic i Żórawiny”, 

12. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr V/27/15 Rady Powiatu Wrocławskiego z dnia 31 
marca 2015 r. w sprawie określenia zadań i wysokości środków Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przeznaczonych dla Powiatu Wrocławskiego na 
realizację zadań w ramach rehabilitacji zawodowej i społecznej w roku 2015, 
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13. Uchwała w sprawie uchwalenia Programu Współpracy Powiatu Wrocławskiego 
z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego na rok 2016, 

14. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Ryszarda Juszczaka na Dyrektora 
Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Wrocławiu, 

15. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Jana Andrzeja Lewandowskiego 
na Starostę Powiatu Wrocławskiego, 

16. Interpelacje i zapytania Radnych, 
17. Wnioski i oświadczenia, 
18. Zamknięcie VII Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego.  

 
Porządek VII Sesji został przyjęty jednogłośnie (23 głosy „za”) . 

Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu:  
 
Punkt 3. Przyjęcie protokołu VI Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego 
 
Protokół z VI Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego z dn. 18 czerwca 2015 r. został przyjęty 
jednogłośnie (23 głosy „za”).   
 
Punkt 4. Informacje Przewodniczącego Rady oraz Zarządu Powiatu Wrocławskiego 
 
Przewodniczący Rady przedstawił informacje: 

1. Zostały zakupione tablety na potrzeby pracy Rady Powiatu Wrocławskiego. Tablety 
zostały dostarczone w piątek. Zostaną one uzupełnione o oprogramowanie. 
Informacja, kiedy będzie można je odebrać będzie podana w najbliższych dniach. 
Szkolenie zostanie przeprowadzone przed następną Sesją. Sugerowane jest 
przeprowadzenie szkolenia w jednym dniu, w godzinach popołudniowych, tak by 
wszyscy wspólnie mogli je odbyć. 

2. W dniu 28 sierpnia br. odbyło się posiedzenie doraźnej Komisji Stypendialnej Rady 
Powiatu Wrocławskiego celem zaopiniowania wniosków o Stypendium Rady PW 
na rok szkolny 2015/2016 za wybitne osiągnięcia w różnych sferach działalności 
edukacyjnej dla szczególnie uzdolnionych uczniów szkół ponadgimnazjalnych. 
Komisja wyłoniła 28 stypendystów w trzech kategoriach: naukowej-12, 
artystycznej-2 i sportowej-14. Gala wręczenia Stypendiów Rady Powiatu 
Wrocławskiego odbędzie się w dniu 23 września 2015 r. o godz. 13.00 
w Starostwie. Radni otrzymali zaproszenia na tę uroczystość.  

3. W okresie międzysesyjnym do Biura Rady wpłynęły skargi: 
• w dn. 22.06.2015 r. – skarga p. Ryszarda Juszczaka – mieszkańca Kamieńca 

Wrocławskiego na Dyrektora PCPR we Wrocławiu, w związku z odmową 
dofinansowania zakupu akumulatorów do posiadanego wózka inwalidzkiego, 

• w dn. 5.08.2015 r. - skarga p. Jana Andrzeja Lewandowskiego – mieszkańca 
Kiełczowa na Starostę Powiatu Wrocławskiego w związku z organizacją ruchu 
na ul. Akacjowej w Kiełczowie i brakiem odpowiedzi na wniosek Skarżącego 
z dn. 28.06.2015 r.  
Na stolikach przed Radnymi znajduje się stanowisko Komisji Transportu, Dróg 
i Komunikacji, która zgodnie ze Statutem Powiatu Wrocławskiego rozpatrzyła 
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skargę na posiedzeniu w dniu 17.09.2015 r. Rozpatrzenie skarg zostało ujęte 
w porządku dzisiejszej Sesji.  

• w dniu 25.08.2015 r. wpłynęła do Rady Powiatu Wrocławskiego skarga 
mieszkańca Wrocławia na Dyrektora PUP we Wrocławiu. W tym samym dniu 
Skarżący wycofał skargę. 

• w dniu 07.09.2015 r. do Rady Powiatu Wrocławskiego wpłynęło zażalenie 
skierowane przez Adwokata Jana Szerszenia działającego w imieniu p. Teresy  
Sikorskiej– Ligockiej mieszkanki Smolca, na niezałatwienie sprawy dotyczącej 
zmiany pozwolenia na budowę w terminie. Zażalenie zostało skierowane 
zgodnie z § 48 ust. 1 i 4  Statutu PW do Starosty PW jako właściwego organu. 

4. Do Rady Powiatu Wrocławskiego wpłynęły informacje z Ministerstwa Kultury 
i Dziedzictwa Narodowego o przyznaniu dotacji:  

• na remont Kościoła p.w. Świętych Apostołów w Kątach Wrocławskich  
w wysokości: 200 000 zł  

• na prace konserwatorskie w obronnym Dworze na Wodzie w Będkowicach – 
w wysokości: 250 000 zł . 

5. W dniu dzisiejszym wpłynęło do Rady pismo Radnego p. Hieronima Kurysia. 
Przewodniczący Rady PW zaproponował, by Radny przedstawił je osobiście 
w punkcie obrad: „Wnioski i oświadczenia”. 

 
Przewodniczący Rady PW poprosił Pana Starostę o przedstawienie informacji Zarządu 
Powiatu. 
Starosta R. Potocki przedstawił informacje: 

• W okresie międzysesyjnym od 19.06.2015 r. do 20.09.2015 r. odbyło się 15 posiedzeń 
Zarządu Powiatu Wrocławskiego, na których podjęto 53 Uchwały. Część z nich 
znajduje się w porządku dzisiejszej Sesji. 

• 22.06.2015 r. w Siedzibie Starostwa odbyła się II Konferencja podsumowująca wyniki 
projektu pn. „Studium Spójności Funkcjonalnej we Wrocławskim Obszarze 
Funkcjonalnym”. Projekt ten znajduje się  na stronie Starostwa Powiatowego. 

• 30.06.2015 r. odbyło się Forum Organizacji Pozarządowych PW, w którym 
uczestniczyło kilkudziesięciu przedstawicieli trzeciego sektora z naszego obszaru, 
czyli z Powiatu Wrocławskiego.  

• 06.07.2015 r. w siedzibie Starostwa Powiatowego we Wrocławiu odbyło się kolejne 
posiedzenie Konwentu Starostów Dolnośląskich, w którym uczestniczyli także Pan 
Wojewoda Województwa Dolnośląskiego, jak i Pan Marszałek. Toczyły się rozmowy 
na temat stanu i sytuacji na drogach wojewódzkich oraz planów inwestycyjnych przy 
realizacji zadań z zakresu geodezji i kartografii. 

• W dniach 16-26.08.2015 r. w Myśliborzu odbyły się Warsztaty Ekologiczne 
zorganizowane przez Powiat Wrocławski wspólnie z Dolnośląskim Zespołem Parków 
Krajobrazowych. W warsztatach uczestniczyło sześcioro uczniów ze Szkoły 
Podstawowej z Kamieńca Wrocławskiego. Byli to zwycięzcy konkursu pn. „Przyroda 
wokół nas”. Warsztaty były główną nagrodą w konkursie. 

• 06.09.2015 r. odbyły się Dożynki Powiatowe w Ratowicach. Zorganizowane zostały 
wspólnie przez Powiat Wrocławski i Gminę Czernica. Podziękowania dla wszystkich, 
którzy włączyli się w organizację i przygotowania. 

• 12.09.2015 r. na terenie Ośrodka Sportów Wodnych i Rekreacji PW w Borzygniewie 
odbył się II Piknik Osób Niepełnosprawnych zorganizowany przez Powiatowe 
Centrum Pomocy Rodzinie we Wrocławiu oraz Powiatową Społeczną Radę ds. Osób 
Niepełnosprawnych. W Pikniku wzięło udział 700 uczestników. Z roku na rok ta 
liczba wzrasta. Widać, że jest to cenna inicjatywa i należy ją wspierać i kontynuować. 
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• W dniu 14.09.2015 r. w Zamku Topacz, odbyło się II Forum Inwestycyjne Powiatu 
Wrocławskiego. W tym miejscu Starosta podziękował wszystkim, którzy uczestniczyli 
w Forum i wszystkim uczestniczącym w nim partnerom, w tym: Agencji Mienia 
Wojskowego, Agencji Nieruchomości Rolnych oraz Dolnośląskiej Agencji 
Współpracy Gospodarczej. W tym roku w Forum uczestniczyło ponad 200 osób. Jest 
to liczba większa niż w roku ubiegłym. W związku z tym jest to kolejna inicjatywa, 
którą należałoby wpisać do kalendarza wydarzeń, które będą miały miejsce 
w przyszłym roku na terenie Powiatu Wrocławskiego. 

• Rozpoczęła się jesienna edycja Warsztatów Ekologicznych organizowanych przez 
Dolnośląski Zespół Parków Krajobrazowych wspólnie z Powiatem 
Wrocławskim.  W ramach ubiegłorocznych warsztatów udział wzięło ponad 1000 
uczniów Szkół Podstawowych z terenu Powiatu Wrocławskiego. W tym roku 
spodziewana jest podobna liczba uczniów. 

• Inwestycje na terenie Powiatu Wrocławskiego - dwie przebudowy dróg lokalnych, 
tzw. „Schetynówek”: 

a) droga powiatowa nr 1535D w Nadolicach Małych. Termin realizacji tej 
inwestycji - do 15.10.2015 r. Całkowity koszt wynosi 3 106 000 zł. (50% 
pochodzi z dotacji od Wojewody Dolnośląskiego), 

b) przebudowa odcinka drogi nr 1453D na trasie Węgrów-granica Powiatu. 
Termin realizacji inwestycji - do 21.10.2015 r. Całkowity koszt wynosi 
1 781 000 zł. (50% dotacji pochodzi z budżetu Wojewody Dolnośląskiego).  

• Został rozstrzygnięty przetarg i trwa realizacja nakładek na sześciu odcinkach dróg 
powiatowych, na łączna długość 8,5 km. Są to: 

- droga 1942D – na odcinku dł. ok. 0,6 km–w m. Zębice od przejazdu 
kolejowego do tzw. trzech lip, gm. Siechnice; 
- droga 1950D – na odcinku dł. ok. 3,7 km–Królikowice–Nowiny– 
Krzyżowice, gm. Kobierzyce; 
- droga 1977D – na odcinku dł. ok. 0,3 km – w miejscowości Solna, gm. 
Kobierzyce; 
- droga 1967D – na odcinku dł. 0,8 km – w miejscowości Jordanów Śląski, gm. 
Jordanów Śląski; 
- droga 2075D – na odcinku dł. ok.  1,6 km – od miejscowości Maniów 
do granicy Powiatu, gm. Mietków; 
- droga 1341D – na odcinku dł. ok. 1,5 km – od miejscowości Łozina 
do granicy Powiatu, gm. Długołęka. 

Pierwotnie przewidywano kwotę 4 131 000  zł na realizację tego zadania. Po otwarciu 
ofert okazało się, że jest 1 750 000 zł oszczędności. W związku z tym ogłoszono 
kolejny przetarg na realizację nakładek na kolejnych pięciu odcinkach dróg, na łączną 
długość 4,37 km. Są to następujące drogi:  
- droga 1972D – I odcinek dł. ok. 0,22 km przed wiaduktem nad autostradą  
w Wojkowicach, II odcinek dł. ok. 1,0 km od skrzyżowania z drogą wojewódzką 
W395 w Wojkowicach do skrzyżowania z drogą gminną (ul. Cisowa) 
w Mnichowicach, gm. Żórawina; 
- droga 1990D – na odcinku dł. ok. 0,95 km – od mostu w Rogowie Sobóckim  
do skrzyżowania z drogą 2075D w m. Sobótka, gm. Sobótka; 
- droga 2010D – na odcinku dł. ok. 1,2 km – od nakładki wykonanej w 2014 r.  
do miejscowości Nowa Wieś Kącka, gm. Kąty Wrocławskie; 
- droga 1341D – na odcinku dł. ok. 0,75 km – na odcinku od skrzyżowania w Łozinie  
do wiaduktu S8, gm. Długołęka; 
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- droga 1341D – na odcinku dł. ok. 1,25 km – w m. Łosice od skrzyżowania z drogą 
1911D do stawów Szczodre, gm. Długołęka 
 

• Trwa realizacja zadania pn. „Remont dróg powiatowych nr 1937D i 1938D 
stanowiących drogi objazdowe w okresie budowy drogi wojewódzkiej Żerniki 
Wrocławskie – Siechnice” przez firmę Berger Bau Polska Sp. z o.o. Zadanie to jest 
dofinansowane ze środków Województwa Dolnośląskiego do kwoty 500 000 zł. 

• Został ogłoszony przetarg na realizację zadania pn. „Przebudowa drogi powiatowej  
nr 1925D polegająca na budowie chodnik w miejscowości Jeszkowice gmina Czernica 
– Część II”. Obecnie trwa ocena złożonych ofert. Całkowity koszt realizacji zadania 
zostanie sfinansowany przez Gminę Czernica w kwocie 200 000 zł. Długość 
realizowanego odcinka wynosi 350 m. 

• Trwają przygotowania do złożenia wniosków o dofinansowanie kolejnych zadań  
w roku 2016 w ramach tzw. „Schetynówek” w miejscowościach Smolec (ul. 
Chłopska) i Nadolice Wielkie (kontynuacja obecnej przebudowy). Zgodnie 
z najnowszymi zmianami termin składania wniosków przypada na 1-15 października 
2015 r. (do tej pory termin składania wniosków obowiązywał do 30 września każdego 
roku). 

• Przygotowywana jest również dokumentacja o uzyskanie dofinansowania w ramach 
Regionalnego Programu Operacyjnego dla przebudowy drogi powiatowej nr 2000D  
(od zjazdu z autostrady A4, tj. Kąty Wrocławskie - Mietków). Całkowity koszt 
projektu wynosi 18 800 000 zł. W tym przypadku można liczyć na dofinansowanie 
w 80%. Takich zadań na Dolnym Śląsku jest mało, istnieje zatem szansa na jego 
realizację. 

• Przygotowujemy się do ZUD - „Akcja Zima”. Ogłoszone zostały przetargi związane 
z realizacją zimowego utrzymania dróg powiatowych oraz opracowywany jest plan 
zimowego utrzymania dróg w sezonie 2015-2016. 

• Na 24 września 2015 r. planowane jest spotkanie z Wójtami i Burmistrzami z terenu 
Powiatu Wrocławskiego na temat realizacji w 2016 roku programu budowy 
chodników „Bezpieczna droga” oraz ustalenie sposobu ich finansowania i podział 
środków na kolejny rok. 
 

 Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu:  
 
Punkt 5.  Informacja o przebiegu wykonania budżetu Powiatu Wrocławskiego 
za I półrocze 2015 roku wraz z informacją o kształtowaniu się wieloletniej prognozy 
finansowej 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że stosownie do wymogów ustawy o finansach 
publicznych, w dniu 27 sierpnia br. Zarząd Powiatu Wrocławskiego przedłożył Radzie 
informację o przebiegu wykonania budżetu za I półrocze 2015 roku oraz informację 
o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej, w tym o przebiegu realizacji 
przedsięwzięć, o których mowa w art. 226 ust. 3 ustawy o finansach publicznych. Informacje 
te zostały Radnym przesłane drogą elektroniczną. 

 Następnie poprosił p. M. Dreiseitel – Cieślik – Skarbnika Powiatu Wrocławskiego 
o przedstawienie sprawozdania w imieniu Zarządu PW. 
 
Pani Skarbnik poinformowała na wstępie, iż Zarząd PW przedstawił Regionalnej Izbie 
Obrachunkowej informacje na temat wykonania budżetu na koniec czerwca br., kształtowania 
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się przedsięwzięć i wieloletniej prognozy finansowej w I półroczu tego roku. 
W przedstawionym i przekazanym sprawozdaniu wymienione są w sposób szczegółowy 
poszczególne pozycje budżetu po stronie dochodowej i wydatkowej. Obecnie zostaną 
omówione podstawowe parametry obrazujące tempo i sposób kształtowania się nadwyżki 
operacyjnej na koniec czerwca 2015 r.  
Wyróżnia się dwa podstawowe wskaźniki: poziom wykonania dochodów ogółem i poziom 
wykonania wydatków ogółem. Dochody ogółem zostały wykonane na poziomie ok. 45%, 
a wydatki na poziomie ok. 39%.  
Drugim ważnym elementem jest kształtowanie się tempa wpływu dochodów bieżących. 
Osiągnął on poziom ok. 52%. Wydatków bieżących zaś ok. 39%.  Jak wskazuje poziom tego 
wykonania Powiat Wrocławski na koniec czerwca br. wypracował nadwyżkę operacyjną na 
poziomie ok. 9 125 000 zł. Natomiast całość i wynik budżetu zamknął się kwotą 2 500 000 zł. 
Poziom kształtowania się dochodów bieżących (znaczący element budżetu, ponieważ wynosi 
ponad 80%) wskazuje na to, że kwoty które przyjął Zarząd PW projektując budżet na ten rok, 
są kwotami optymalnymi. Ważnym elementem i jednym z instrumentów finansowych, które 
świadczą o kondycji finansowej Powiatu Wrocławskiego i JST jest nadwyżka operacyjna.  
Kolejną ważną pozycją (bo stanowiącą ok. 40% całości dochodów bieżących) jest pozycja 
dotycząca wpływów z tytułu podatku dochodowego od osób fizycznych, ponieważ w planie 
finansowym na ten rok był to wzrost ok. 20%. Kwota ta mogła budzić obawy, że będzie 
niemożliwa do osiągnięcia. Jednakże, jak wskazuje analiza i struktura tempa spływów transz 
miesięcznych, w porównaniu z latami poprzednimi, daje nadzieję na wykonanie tejże kwoty.  
W naszym budżecie strona wydatkowa to (w przeważającej części) utrzymanie naszych 
jednostek organizacyjnych - począwszy od Powiatowego Zakładu Katastralnego, poprzez 
placówki oświatowe, Ośrodek Sportów Wodnych w Borzygniewie, po placówkę Opiekuńczo-
Wychowawczą w Kątach Wrocławskich. 
Następną, bardzo znaczącą kwotą w budżecie, są wydatki na zadania związane z drogami 
powiatowymi. 
Jeśli chodzi o wykonanie wydatków w jednostkach organizacyjnych, ukształtowały się one 
między 39% a 50%. Odchylenie dotyczące niższego wskaźnika wykonania dotyczy przede 
wszystkim utrzymania rodzin zastępczych i placówki Opiekuńczo – Wychowawczej, 
ponieważ kwoty planowane są do ilości miejsc w opiece. Natomiast finansujemy 
do faktycznie przebywających tam dzieci - związku z tym niższe tempo wykonania. 
W pozostałych jednostkach organizacyjnych jest to tempo zbliżone do 50%. Co wskazuje 
na to, iż plan finansowy dotyczący tychże placówek, został ustalony w sposób optymalny, 
zwłaszcza, że Powiat Wrocławski na koniec czerwca i na dzień dzisiejszy nie posiada 
zobowiązań wymagalnych. Reguluje je w sposób określony w umowach i w podjętych 
zobowiązaniach. 
Jeśli chodzi o wieloletnią prognozę finansową dzielimy ją na dwa rodzaje:  
 1. wydatki bieżące 
 2. wydatki inwestycyjne.  
Do wydatków bieżących zaliczamy dwa projekty, które kończymy realizować w tym roku. 
Pierwszy projekt dotyczy „Studium Spójności Funkcjonalnej we Wrocławskim Obszarze 
Funkcjonalnym”, który został już zakończony i podlega końcowemu rozliczeniu. Czekamy 
na zwrot i refundację środków. Drugi program: „Bezpośrednie wsparcie rozwoju szkół 
poprzez zmodernizowany system doskonalenia nauczycieli”. Ten program trwa i jest 
realizowany przez Poradnię Psychologiczno – Pedagogiczną.  
Są to dwa projekty, które znajdują się w strukturze wydatków bieżących. Oprócz tego jest 
również realizowane zadanie przez Starostwo Powiatowe: „Certyfikacja Systemu Zarzadzania 
Jakością” (płatność nastąpi w II półroczu).  
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Wydatki inwestycyjne to przede wszystkim budowa i modernizacja dróg (plan na koniec 
czerwca br. wynosił 20 906 000 zł). Całe wydatki majątkowe na drogi zostały wykonane na 
poziomie ok. 37%, co związane jest z procedurą i charakterem zadań finansowanych tymi 
środkami, czyli określeniem rodzaju zadań oraz tempem ich wykonywania. Są to zadania 
kilkumiesięczne. Stąd niektóre z tych zadań będą kończone w drugiej połowie br.  
Kolejnym elementem jest zakończenie procesu klimatyzacji w Starostwie, który również 
został ukończony w drugim półroczu br.  
Dodatkowa  informacja odnośnie poziomu kształtowania się długu jest następująca: dług 
na koniec czerwca wyniósł ok. 50 997 000 zł i składa się z kredytów w wysokości 21 500 000 
zł, 26 000 000 zł obligacji i części raty z tytułu polepszenia parametrów dróg, która to rata 
będzie płatna w przyszłym roku, w wysokości 3 500 000 zł. 
 
Na zakończenie Pani Skarbnik przekazała opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej 
we Wrocławiu o wykonaniu budżetu i kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej 
na koniec czerwca. Opinia jest pozytywna. Nie posiada żadnych uwag.  
 
Przewodniczący Rady poinformował , że informacja o przebiegu wykonania budżetu za I 
półrocze 2015 roku była analizowana przez Komisję Rewizyjną na posiedzeniu w dniu 
10.09.15 r. oraz przez Komisję Budżetu i Mienia w dn. 15.09.15 r.  
Przewodniczący wymienionych Komisji: p. W. Zając i p. M. Konopka przedstawili kolejno 
informację o przeprowadzeniu analizy wykonania budżetu za I półrocze 2015 r. Komisje nie 
wniosły uwag.   

Punkt 6. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Siechnice 
z przeznaczeniem na realizację przebudowy drogi gminnej Trestno-Blizanowice 
 
Przewodniczący R. Jaroń poprosił Pracownika Biura Rady o rozdanie Radnym autopoprawki 
do niniejszego projektu Uchwały, przekazanej przez Zarząd PW w dniu dzisiejszym przed 
rozpoczęciem Sesji. 
Projekt uchwały wraz z autopoprawką Zarządu przedstawił p.  Starosta R. Potocki.  
Jak powiedział na wstępie, Mieszkańcy Gmin: Żórawiny, Siechnic, Długołęki i Czernicy mają 
problemy z wjazdem w godzinach porannych do Wrocławia, do pracy. Korzystają oni z drogi 
na trasie Trestno-Blizanowice. Intensywne użytkowanie tej drogi (nieprzystosowanej do 
takiego ruchu) doprowadziło do jej zniszczenia. W związku z tym należałoby ją 
przebudować. Wielokrotnie podejmowane były rozmowy w sprawie jej przebudowy. Droga 
składa się z trzech odcinków i ma trzech różnych właścicieli - Gmina Siechnice, Powiat 
Wrocławski i Miasto Wrocław.  
Starosta i Zarząd Powiatu Wrocławskiego wyrazili chęć uczestniczenia w przebudowie drogi. 
Burmistrz Gminy Siechnice - Milan Ušák - przedstawił koszt przebudowy drogi, który wynosi 
2 500 000 zł. W momencie wystąpienia o tzw. „Schetynówkę” Gmina Siechnice powinna 
otrzymać 1 250 000 zł. dotacji. Brakuje jeszcze kwoty 1 250 000 zł. Do realizacji tego 
zadania Gmina Siechnice zadeklarowała kwotę 700 000 zł, ale wciąż brakowałoby 550 000 zł. 
Ze współfinansowania inwestycji wycofał się Marszałek Województwa Dolnośląskiego 
ponieważ doszedł do wniosku, że właścicielami tej drogi są: Gmina, Powiat i Miasto. Dlatego 
też zabrakło wyżej wspomnianej kwoty 550 000 zł. 
W związku z tym Pan Burmistrz Siechnic zwrócił się o pomoc finansową do ościennych 
Gmin i Powiatów (Długołęki, Czernicy, miasta Oława i Powiatu Oławskiego).  
W tej sytuacji montaż finansowy inwestycji wygląda następująco: Powiat Wrocławski 
zaproponował kwotę 250 000 zł. pomocy finansowej, Gmina Czernica ( można by powiedzieć 
biedna gmina) – 100 000 zł., miasto Oława - 20 000 zł. i Długołęka - 10 000 zł. 
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Do zamknięcia inwestycji wciąż brakowało 170 000 zł. Kolejne 120 000 zł. zostało 
„znalezione” w budżecie, z bieżących inwestycji. Z prośbą o dołożenie brakującej kwoty 
50 000 zł. zwrócono się do Powiatu Wrocławskiego. Powiat Wrocławski (po dołożeniu w/w 
kwoty do wcześniej zadeklarowanej 250 000 zł) w sumie współfinansowałby tę inwestycję w 
wysokości 300 000 zł. 
Pan Starosta PW poinformował, że na dzisiejszym posiedzeniu Zarząd PW przyjął 
autopoprawkę i wyraził zgodę na zwiększenie tej kwoty. Zostałaby ona zabezpieczona 
z bieżących inwestycji. Starosta nadmienił, że powstał pewien precedens, ale w związku 
z tym, że z drogi korzystają mieszkańcy czterech Gmin, wnioskuje i prosi Radę Powiatu 
Wrocławskiego o przyznanie kwoty 300 000 zł. na jej przebudowę. Jednocześnie zaznaczył, 
że aby środki na ten cel mogły być uruchomione, Gmina Siechnice musi dostać dotację 
od Wojewody, czyli kwotę 1 250 000 zł. 
Pan Starosta dodał, że ważną rzeczą jest zapewnienie, iż w momencie kiedy zostanie podjęta 
decyzja o dofinansowaniu inwestycji w kwocie 300 000 zł, podpisując porozumienie 
z Miastem i Gminą Siechnice, musi pojawić się zapis o dopuszczeniu drogi do ruchu do czasu 
rozpoczęcia przebudowy, czyli do wiosny przyszłego roku, gdyż jest to bardzo ważna droga 
dla tych czterech Gmin Powiatu Wrocławskiego.  
 
Przewodniczący R. Jaroń poinformował, że projekt uchwały był przekazany 
do zaopiniowania przez komisje merytoryczne Rady PW: Komisję Budżetu i Mienia oraz 
Komisję Transportu, Dróg i Komunikacji, przy czym Komisja TDiK wystąpiła z wnioskiem 
do Zarządu PW o zwiększenie kwoty dofinansowania z 250 000 zł do 300 000 zł. 
  
Przewodniczący Komisji Budżetu i Mienia p. M. Konopka poinformował, że Komisja 
dwukrotnie rozpatrywała Uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie 
Siechnice z przeznaczeniem na realizację przebudowy drogi gminnej na trasie Trestno-
Blizanowice. Na posiedzeniu Komisji w dniu 15.09.15 roku pozytywnie zaopiniowała 
wniosek o dofinansowanie w kwocie 250 000 zł. Natomiast nie wyraziła zgody na dodatkowe 
dofinansowanie w kwocie 100 000 zł. Przewodniczący Komisji BiM nadmienił, że po 
posiedzeniu Komisji TDiK i po posiedzeniu Zarządu Powiatu Wrocławskiego, Komisja BiM 
otrzymała autopoprawkę do tejże Uchwały z kwotą zwiększającą całość dofinansowania 
do 300 000 zł., którą zaopiniowała pozytywnie na posiedzeniu w dniu dzisiejszym. 
 
Następnie Przewodniczący Komisji TDiK p. Radny K. Dworak przedstawił pozytywną opinię 
Komisji.   
 
Więcej głosów w sprawie nie było.  
 
Przewodniczący Rady PW poddał pod głosowanie projekt uchwały wraz z autopoprawką. 
Uchwała Rady Powiatu Wrocławskiego w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie 
Siechnice z przeznaczeniem na realizację przebudowy drogi gminnej Trestno-Blizanowice  
została podjęta jednogłośnie (24 głosy „za”). 

 

Punkt 7. Uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyj ęcia wieloletniej prognozy 
finansowej Powiatu Wrocławskiego 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Wrocławskiego p. R. Jaroń poinformował, że w dniu 
17.09.2015 roku Zarząd Powiatu Wrocławskiego przedłożył Radzie Powiatu Wrocławskiego 
autopoprawki do projektów uchwał: Uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia 
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wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Wrocławskiego i Uchwały w sprawie zmian 
budżetu Powiatu Wrocławskiego na rok 2015.  
Zaznaczył, że autopoprawki wraz z załączonymi do nich projektami Uchwał 
uwzględniającymi te autopoprawki, zostały dostarczone Radnym PW drogą elektroniczną 
w dniu 17.09.2015r., a w wersji papierowej dostarczone na Sesję RPW. W dniu 21.09.2015r., 
Zarząd PW przekazał Autopoprawkę Nr 2. 
 
Uzasadnienie Pani Skarbnik Powiatu Wrocławskiego – Małgorzata Dreiseitel-Cieślik: 
Zmiana wieloletniej prognozy finansowej ma dwa elementy. Pierwszy element wiąże się 
z wprowadzeniem bieżących zmian w ogólnej kwocie dochodów i wydatków budżetu łącznie 
z odpowiednimi zmianami w strukturze wieloletniej prognozy finansowej (wpf), zgodnie 
z wymogami Ministerstwa Finansów. Zwiększa się ogólne kwoty dochodów i wydatków 
na około 1 500 000 zł. w związku z bieżącą pracą Zarządu PW i zmianami dokonywanymi 
przez Zarząd PW. Są to dotacje i wpływy, które Zarząd PW ma w kompetencji wprowadzać 
do budżetu-jest to pozycja dotycząca aktualizacji tychże sum określonych w wpf. Oprócz tego 
wprowadza się dochody z tytułu dotacji w ramach Narodowego Programu Przebudowy Dróg 
Lokalnych (dotyczy przebudowy drogi w Węgrowie i w Nadolicach Małych). Wprowadzany 
jest również odpowiedni podział i struktura zadań w ramach możliwości uzyskania 
dofinansowania w latach 2016-2018 dwóch programów: 

1. zwiększenie dostępności i jakości usług elektronicznych na łączną kwotę 
10 333 000 zł., z udziałem partnerskim gmin i liderem jako Powiat. Do budżetu wprowadzono 
kwoty z dofinansowania w wysokości 85%. 

2. przebudowa drogi, która w treści jest wymieniona w ramach połączenia sieci 
aktywności gospodarczej na łączną kwotę 18 800 000 zł.  

W związku z tymi dwoma projektami zabezpieczone są w wpf wydatki na studium 
wykonalności w ramach tych dwóch projektów w łącznej kwocie 170 000 zł i to następuje 
w ramach przesunięcia w strukturach wydatków i nie zwiększa ogólnej kwoty wydatków.  

Pojawiają się też kolejne programy:  

a) „Bezpieczna Droga”- zabezpieczenie środków w ramach tego programu, począwszy 
od roku 2016 do roku 2018 w łącznej kwocie rocznej 2 700 000 zł w każdym z tych 
wymienionych lat, 

b) dofinansowanie dla Gminy Siechnice 250 000 zł, po autopoprawce: 300 000 zł. (ta 
autopoprawka została przedstawiona Radnym na Sesji RPW). Była jeszcze jedna 
autopoprawka, w ramach programu „Drogi Powiatowe”, zwiększająca sumę 
wydatków o 250 000 zł. na wydatki roku bieżącego z wydatków niewygasających. 

 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Mienia M. Konopka poinformował, że Komisja BiM 
pozytywnie zaopiniowała Uchwałę w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia 
wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Wrocławskiego, jak również kolejną uchwałę, 
która jest nierozerwalnie związana z wpf: Uchwałę w sprawie zmian budżetu Powiatu 
Wrocławskiego na rok 2015 wraz z wprowadzonymi autopoprawkami. 
Głos zabrał Radny M. Szczurowski. Poruszył kwestię wydatków na drogę 2000D 
w Mietkowie. Podkreślił, że jest to bardzo duży wydatek, który skutkuje na lata przyszłe. 
Poprosił o przypomnienie, czy sprawa ta była poruszana na posiedzeniu Komisji  Transportu, 
Dróg i Komunikacji. 
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Przewodniczący Rady Powiatu zaproponował, żeby na przyszłość takie szczegółowe pytania 
kierować do Przewodniczącego Komisji Transportu, Dróg i Komunikacji, ponieważ byłaby 
szansa to sprawdzić. 

Głos w tej sprawie zabrał Pan Starosta. Droga 2000D jest to tzw. „droga do węzłów”. Ma ona 
rzeczywiście dużo kosztować, ale dofinansowanie jakie można dostać na tę inwestycję 
wynosi 85%. W związku z tym dofinansowanie przez Zarząd  wynosiłoby 15%. Program 
realizowany jest przez Urząd Marszałkowski Województwa Dolnośląskiego. 
W przygotowaniu jest dokumentacja. Jeśli zajdzie taka potrzeba, to w najbliższym czasie 
takie dokumenty zostaną dostarczone Komisji TDiK. 

Przewodniczący Rady PW poddał pod głosowanie projekt uchwały wraz z autopoprawkami. 

Uchwała Rady Powiatu Wrocławskiego w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia 
wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Wrocławskiego została podjęta jednogłośnie. 

 

Punkt 8. Uchwała w sprawie zmian budżetu Powiatu Wrocławskiego na rok 2015 

Pani Skarbnik poinformowała, że Uchwała w sprawie zmian budżetu Powiatu Wrocławskiego 
na rok 2015 jest konsekwencją Uchwały w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej. 
Dotyczy zmian w roku bieżącym. Wprowadza się dwie pozycje dotyczące dotacji tzw. 
„Schetynówek”: na drogę w Węgrowie i na drogę w Nadolicach Małych. Oprócz tego 
wprowadza się dotacje z gmin na drogi powiatowe w wysokości 700 000 zł. W tejże Uchwale 
zapewnia się również środki na wydatki związane z wcześniej wspomnianymi projektami, 
w których jest możliwość uzyskania dofinansowania. Dołączona autopoprawka zwiększa 
wydatki na drogi w roku bieżącym o 250 000 zł z wydatków niewygasających. Jest to 
autopoprawka o 250 000 zł, bo 50 000 zł. dotyczy wieloletniej prognozy finansowej. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały wraz z autopoprawką. 
 
Uchwała w sprawie zmian budżetu Powiatu Wrocławskiego na rok 2015 została podjęta 
jednogłośnie (24 głosy „za”).  

Punkt 9. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiących 
własność Powiatu Wrocławskiego 

Projekt uchwały przedstawił Dyrektor Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami - 
p. Zbigniew Narojczyk. 
Projekt ma charakter porządkujący, dotyczy dwóch działek gruntu położonych na obszarze 
specjalnej strefy ekonomicznej w Krzyżowicach-Wierzbicy. Jedna z tych działek nie została 
ujęta w źródłowej Uchwale Rady Powiatu Wrocławskiego z roku 2007, zezwalającej 
na sprzedaż wszystkich pozostałych działek gruntu. Natomiast druga działka położona 
w obrębie Gminy Małuszów ma w tej chwili inny numer niż w przywołanej wcześniej 
Uchwale. Należy to ujednolicić, żeby było jasne, co jest na sprzedaż.  
 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Mienia M. Konopka przekazał pozytywną opinię Komisji. 

Więcej głosów nie było. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
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Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiących własność 
Powiatu Wrocławskiego została podjęta jednogłośnie (24 głosy „za”).   

Punkt 10. Uchwała w sprawie pozbawienia drogi nr 1973D oraz odcinków dróg nr 
1950D i 1959D kategorii dróg powiatowych 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Joanna Kryszczak – z-ca Dyrektora Wydziału Dróg 
i Transportu. 
Jak powiedziała, został on przygotowany w oparciu o Ustawę o samorządzie powiatowym 
i w oparciu o ustawę o drogach publicznych. Został uzgodniony z Marszałkiem Województwa 
Dolnośląskiego, zasięgnięto opinii Urzędu Gminy Kobierzyce, Prezydenta Miasta Wrocławia 
i zarządców sąsiednich powiatów. Opinie spłynęły i są pozytywne w tym zakresie. Drogi 
powiatowe, które są pozbawiane kategorii dróg powiatowych przedstawiają się następująco: 

• droga powiatowa 1973D relacji Krzyżowice - Żerniki Małe - Tyniec Mały 
• droga powiatowa 1950D relacji Krzyżowice – Nowiny - Królikowice 
• odcinek drogi 1959D relacji Żerniki Małe - Racławice Wielkie – Chrzanów - Magnice 

Łączna długość dróg pozbawianych kategorii dróg powiatowych wynosi około 11,4 km. Stan 
techniczny tych dróg jest dobry, miejscami – dostateczny. Pozbawienie kategorii dróg nastąpi 
od 1 stycznia 2016 roku. Wyżej wymienione drogi są drogami o znaczeniu tylko dla ruchu 
lokalnego. Nie stanowią połączenia miasta będącego siedzibą Powiatu z siedzibą Gminy. 
Stanowią jedynie uzupełnienie sieci dróg służących lokalnym potrzebom. Wymienione 
powyżej drogi nie spełniają wymogów dla dróg powiatowych określonych w ustawie 
o drogach publicznych. W związku z tym zasadne jest pozbawienie tychże dróg kategorii 
dróg powiatowych i przekazanie ich na rzecz Gminy Kobierzyce. 
 
Przewodniczący Komisji Transportu, Dróg i Komunikacji p. Krzysztof Dworak przedstawił 
pozytywną opinię Komisji o przedłożonym projekcie uchwały.  
 
Głosów w sprawie nie było. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
Uchwała w sprawie pozbawienia drogi nr 1973D oraz odcinków dróg nr 1950D i 1959D 
kategorii dróg powiatowych została podjęta jednogłośnie – 24 głosami „za”. 

Przewodniczący R. Jaroń poprosił Pana Starostę o skierowanie podziękowań dla Wójta 
Kobierzyc za przejęcie tych dróg.  

Punkt 11. Uchwała w sprawie współdziałania Powiatu Wrocławskiego z Gminą 
Czernica, Gminą Długołęka, Gminą Jordanów Śląski, Gminą Kąty Wrocławskie, Gminą 
Kobierzyce, Gminą Mietków, Gminą Siechnice oraz Gminą Żórawina, w celu 
przygotowania i wspólnej realizacji zadania pn. „Zwiększenie dostępności i jakości 
elektronicznych usług oraz tworzenie i wykorzystanie otwartych zasobów publicznych 
dla mieszkańców i podmiotów gospodarczych Powiatu Wrocławskiego oraz 8 gmin: 
Czernicy, Długołęki, Jordanowa Śląskiego, Kątów Wrocławskich, Kobierzyc, Mietkowa, 
Siechnic i Żórawiny” 
 
Projekt uchwały przedstawił Pan Sekretarz PW Jan Bronś.  
Jak powiedział, przyzwyczailiśmy się do określonego standardu świadczenia usług drogą 
elektroniczną. Niestety, na tym tle administracja publiczna wypada niekorzystnie. Wyjątkiem 
jest Powiat Wrocławski, w którym pierwszy etap wdrażanego systemu obsługi elektronicznej 
klienta tejże administracji przyczynił się do poprawy jakości i sposobu obsługi. Jednakże, 
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żeby nadążać za zmianami konieczne jest wdrożenie kolejnego etapu, który to będzie 
wprowadzany wspólnie z ośmioma Gminami z terenu Powiatu Wrocławskiego. 
W poprzednim etapie siedem Gmin zdecydowało się współdziałać z Powiatem Wrocławskim 
w celu poprawy jakości świadczeń usług drogą elektroniczną. Tym razem dołączyła ósma 
Gmina.  
Celem tego działania jest poprawa jakości i dostępności usług elektronicznych świadczonych 
przez administrację publiczną. Naszym celem jest stworzenie wspólnych standardów dla 
Powiatu Wrocławskiego i ośmiu Gmin, aby ułatwić obsługę i dostępność usług 
elektronicznych świadczonych przez tę administrację. Planuje się, że w ramach tego działania 
możliwa będzie digitalizacja zasobów archiwalnych tworzonych przez poszczególne jednostki 
samorządu terytorialnego, jak również możliwe będzie wdrożenie e-płatności. Możliwe 
będzie w końcu uruchomienie kilku interaktywnych arkuszy i wypełnianie ich drogą 
elektroniczną, podpisywanie przy pomocy profilu zaufanego, czy ewentualnie podpisu 
elektronicznego. Tworzenie wspólnych standardów ułatwia sposób obsługi, daje szansę 
i możliwość, że zaoferujemy klientom naszej administracji usługi podobne do tych 
świadczonych chociażby przez sektor bankowy. Jednocześnie jest to kosztowne 
przedsięwzięcie, ale w ramach obecnego RPO w ramach osi priorytetowej 2 i w ramach 
działania 2.1 możliwe jest wsparcie tych działań środkami zewnętrznymi, jak zakładamy, 
w kwocie przekraczającej 85%  Całe zadanie szacujemy wstępnie na 10 330 000 zł. 
Ostateczny koszt zostanie określony po sporządzeniu studium wykonalności. Udział Powiatu 
Wrocławskiego w całym przedsięwzięciu wynosiłby prawie 45%, czyli dawałby kwotę 
4 630 000 zł. Oprócz zakupów oprogramowania ułatwiającego sposób komunikowania się 
klienta, możliwy byłby (w prawie 50%) zakup sprzętu do obsługi, który jest konieczny – 
niezależnie od wdrożenia tego programu - gdyż wcześniej kupiony sprzęt (w ramach 
pierwszego etapu) dochodzi do końca swojej używalności technologicznej. Dlatego w imieniu 
Zarządu Powiatu Wrocławskiego Pan Sekretarz wniósł o przyjęcie Uchwały, gdyż zgodnie 
z art.12 ustawy o samorządzie powiatowym, zawieranie porozumień między Powiatem 
Wrocławskim a innymi Powiatami lub Gminami, z wydzieleniem majątku, jest wyłączną 
kompetencją Rady. 
 

Przewodniczący Komisji Promocji, Rozwoju i Współpracy Zagranicznej  p. Radny Paweł 
Filipczak  przedstawił pozytywną opinii Komisji o projekcie uchwały. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Mienia p. Radny Mariusz Konopka poinformował, że 
Komisja BiM również pozytywnie zaopiniowała projekt tej uchwały.  
 
Głosów w dyskusji nie było. 
 
Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
Uchwała w sprawie współdziałania Powiatu Wrocławskiego z Gminą Czernica, Gminą 
Długołęka, Gminą Jordanów Śląski, Gminą Kąty Wrocławskie, Gminą Kobierzyce, Gminą 
Mietków, Gminą Siechnice oraz Gminą Żórawina, w celu przygotowania i wspólnej realizacji 
zadania pn. „Zwiększenie dostępności i jakości elektronicznych usług oraz tworzenie 
i wykorzystanie otwartych zasobów publicznych dla mieszkańców i podmiotów 
gospodarczych Powiatu Wrocławskiego oraz 8 gmin: Czernicy, Długołęki, Jordanowa 
Śląskiego, Kątów Wrocławskich, Kobierzyc, Mietkowa, Siechnic i Żórawiny” została podjęta 
jednogłośnie (24 głosy „za”). 

 

 



13 

 

Punkt 12. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr V/27/15 Rady Powiatu 
Wrocławskiego z dnia 31 marca 2015 r. w sprawie określenia zadań i wysokości środków 
Państwowego Funduszu Osób Niepełnosprawnych przeznaczonych dla Powiatu 
Wrocławskiego na realizację zadań w ramach rehabilitacji zawodowej i społecznej 
w roku 2015 

Projekt uchwały przedstawiła p. Arleta Szmigielska – Dyrektor Powiatowego Centrum 
Pomocy Rodzinie we Wrocławiu  
Proponowana zmiana jest podyktowana otrzymaniem dodatkowych środków z Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych (PFRON). Polega na zwiększeniu środków 
finansowych o 65 711 zł na dwa zadania: 
1. Dofinansowanie zaopatrzenia w sprzęt rehabilitacyjny, przedmioty ortopedyczne, środki 
pomocnicze na kwotę 47 711 zł. Otrzymane dodatkowe środki umożliwi ą dofinansowanie 23 
wniosków z przeznaczeniem na dofinansowanie aparatów słuchowych (bo tych wniosków jest 
najwięcej), ale także na systemy wspomagania słyszenia, wózki inwalidzkie, protezy, 
pielucho-majtki oraz cewniki. 
2. Dofinansowanie kosztów działalności warsztatów terapii zajęciowej w Małkowicach 
na kwotę 18 000 zł. Wynika ona z pisma Ministra Pracy i Polityki Socjalnej Pana Władysława 
Kosiniaka-Kamysza o zwiększeniu dofinansowania na jednego uczestnika warsztatów o 100 
zł. miesięcznie od 1 lipca bieżącego roku. 
PFRON na realizację na rzecz osób niepełnosprawnych w roku bieżącym przyznał Powiatowi 
Wrocławskiemu środki na łączną kwotę 1 146 957 zł. 
Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – p. Maria Biegańska przedstawiła 
pozytywną opinię Komisji. 

Przewodniczący Rady przypomniał, że projekt uchwały był przedstawiony również Komisji 
Budżetu i Mienia w dn. 15.09.15 r.  

Głosów w dyskusji nie było. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr V/27/15 Rady Powiatu Wrocławskiego z dnia 31 
marca 2015 r. w sprawie określenia zadań i wysokości środków Państwowego Funduszu Osób 
Niepełnosprawnych przeznaczonych dla Powiatu Wrocławskiego na realizację zadań w 
ramach rehabilitacji zawodowej i społecznej w roku 2015 została podjęta jednogłośnie (24 
głosy „za”). 

Punkt 13. Uchwała w sprawie uchwalenia Programu Współpracy Powiatu 
Wrocławskiego z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego na rok 2016 
 
Projekt Uchwały przedstawiła p. Agnieszka Kosztyło-Pałys – Dyrektor Wydziału Edukacji, 
Kultury i Sportu.  
Przedłożony projekt Uchwały stanowi realizację ustawowego obowiązku nałożonego 
na Powiat Ustawą o Działalności Pożytku Publicznego i o Wolontariacie. Celem programu 
jest podniesienie efektywności zadań publicznych realizowanych przez Powiat poprzez 
wykorzystanie potencjału jaki tkwi w organizacjach pozarządowych i innych podmiotach 
pożytku publicznego. Projekt został opracowany w oparciu o dane, które zostały pozyskane 
z Wydziałów Starostwa oraz jednostek organizacyjnych, które w 2016 r.  planują współpracę 
z sektorem pożytku publicznego.  
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W przedłożonym projekcie, zgodnie z wymogami ustawowymi, zostały określone cele, 
zasady, formy współpracy, priorytetowe zadania, jak również zakres zadań realizowanych 
w roku 2016. Zgodnie z wymogami, projekt ten wymagał konsultacji społecznych. 
Konsultacje takie zostały przeprowadzone. Jedna z organizacji wprowadziła propozycje 
zmian, które częściowo zostały uwzględnione. 
  

Przewodniczący Komisji Promocji, Rozwoju i Współpracy Zagranicznej p. Paweł Filipczak 
przedstawił pozytywną opinię Komisji o przedłożonym projekcie Uchwały.  
Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu p. Lidia Reps poinformowała, że 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt Uchwały.  
 
Więcej głosów w sprawie nie było. 
 
Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
Uchwała w sprawie uchwalenia Programu Współpracy Powiatu Wrocławskiego 
z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego na rok 2016 została podjęta jednogłośnie (24 głosy „za”). 
 

Punkt 14. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Ryszarda Juszczaka na 
Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Wrocławiu 

Projekt Uchwały przedstawił Pan Przewodniczący Rady PW. 
W dniu 22.06. 2015 r. do Przewodniczącego Rady Powiatu Wrocławskiego wpłynęło pismo 
Pana Ryszarda Juszczaka, zam. w Kamieńcu Wrocławskim, ul. Kolejowa 1, z dn. 15.06.15 r., 
w którym skarżył się na Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie we Wrocławiu z powodu 
odmowy dofinansowania zakupu akumulatorów do posiadanego wózka inwalidzkiego.  Z 
treści pisma wynikało, że skarga sprowadza się w swoim meritum do działań Dyrektora 
PCPR we Wrocławiu, w szczególności dotyczących wydanego Zarządzenia nr 3/2015 
Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Wrocławiu z dnia 18 marca 2015 r. 
w sprawie przyjęcia punktowego systemu oceny wniosków oraz minimalnego progu 
punktowego umożliwiającego bieżące udzielenie dofinansowania w ramach pilotażowego 
programu „Aktywny samorząd” w 2015 r., które zdaniem Skarżącego nosi znamiona 
dyskryminacji osób niepełnosprawnych w wieku emerytalnym. 
W dniu 27.08.2015 r. wpłynęło drogą elektroniczną kolejne pismo p. R. Juszczaka skierowane 
do Przewodniczącego Rady, z prośbą o ustosunkowanie się przez Radę Powiatu 
Wrocławskiego szczególnie do punktów 4 i 5 skargi z dnia 15.06.2015 r.  
W związku z wpłynięciem skargi oraz jej uzupełnienia, na podstawie § 48 ust. 1 Statutu 
Powiatu Wrocławskiego, Przewodniczący Rady, po uzyskaniu wyjaśnień Starosty Powiatu 
Wrocławskiego, skierował skargę do właściwej merytorycznie komisji - Komisji Zdrowia 
i Pomocy Społecznej, celem rozpatrzenia i przygotowania stanowiska w przedmiocie skargi 
na dzisiejszą Sesję. 

Podczas posiedzenia w dniu 7 września 2015 r. Komisja Zdrowia i Pomocy Społecznej 
rozpatrzyła skargę i przekazała Przewodniczącemu Rady stanowisko, które otrzymali 
Państwo wraz z materiałami na dzisiejszą Sesję.  
 
Głosów w dyskusji nie było.  
 



15 

 

Następnie Przewodnicząca Komisji ZiPS p. Radna M. Biegańska przedstawiła stanowisko 
Komisji, stwierdzające, że zarzuty podniesione w skardze nie znajdują uzasadnienia 
i uznające ją za bezzasadną  (zał. 2 do protokołu). 
Biorąc pod uwagę przedstawione stanowisko Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej PW, 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie Uchwałę Rady Powiatu Wrocławskiego 
w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Ryszarda Juszczaka na Dyrektora Powiatowego Centrum 
Pomocy Rodzinie we Wrocławiu w treści §1 ust. 1 „uznać za bezzasadną skargę Pana 
Ryszarda Juszczaka na Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Wrocławiu w 
powodu odmowy dofinansowania do zakupu akumulatorów do posiadanego wózka 
inwalidzkiego w związku z zastosowaniem Zarządzenia nr 3/2015 Dyrektora PCPR 
we Wrocławiu z dn. 18 marca 2015 r. w sprawie przyjęcia punktowego systemu oceny 
wniosków oraz minimalnego progu punktowego umożliwiającego bieżące udzielenie 
dofinansowania w ramach pilotażowego programu „Aktywny samorząd” w 2015 roku.” 
Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Ryszarda Juszczaka na Dyrektora Powiatowego 
Centrum Pomocy Rodzinie we Wrocławiu została podjęta jednogłośnie (24 głosy „za”). 

Punkt 15. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Jana Andrzeja 
Lewandowskiego na Starostę Powiatu Wrocławskiego 

Przewodniczący Rady poinformował, że w dniu 5.08.15 r. do Rady Powiatu Wrocławskiego 
wpłynęła przesłana drogą elektroniczną skarga p. Jana Andrzeja Lewandowskiego – 
mieszkańca Kiełczowa na nienależyte wykonywanie zadań przez Starostę Powiatu 
Wrocławskiego, w związku z organizacją ruchu na ul. Akacjowej w Kiełczowie (na odcinku 
między ul. Mleczną a Brzozową) i brakiem odpowiedzi na wniosek Skarżącego w tej sprawie 
z dnia 28.06.15 r. 
Po uzyskaniu opinii prawnej, Przewodniczący Rady PW wystąpił pismem z dnia 11.08.15 r. 
do Skarżącego p. J. A. Lewandowskiego o uzupełnienie braku formalnego, czyli opatrzenie 
pisma podpisem. W odpowiedzi na pouczenie Przewodniczącego, w dniu 24.08.15 r. 
wpłynęło drogą elektroniczną pismo z załączoną w formie skanu podpisaną odręcznie przez 
p. J.A. Lewandowskiego skargą.   
W związku z wpłynięciem skargi oraz jej uzupełnienia, na podstawie § 48 ust. 1 Statutu 
Powiatu Wrocławskiego, Przewodniczący Rady, po uzyskaniu wyjaśnień Zarządu Powiatu 
Wrocławskiego, skierował skargę do Komisji Transportu Dróg i Komunikacji Rady PW 
celem rozpatrzenia i przygotowania stanowiska w przedmiocie skargi. 
Podczas posiedzenia w dniu 17 września 2015 r. Komisja Transportu, Dróg i Komunikacji 
rozpatrzyła skargę i przekazała Przewodniczącemu Rady stanowisko w sprawie jej 
rozstrzygnięcia.  
 
Następnie Przewodniczący Komisji Transportu, Dróg i Komunikacji Pan Krzysztof Dworak 
poinformował, że Komisja po analizie skargi, po dyskusji, jak również po analizie 
dokumentów towarzyszących i korespondencji, jaka wpłynęła w sprawie, uznała Skargę 
za bezzasadną  (zał. 3 do protokołu). 
 
Głosów w dyskusji nie było.  
 
Biorąc pod uwagę przedstawione stanowisko Komisji Transportu, Dróg i Komunikacji, 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie pod głosowanie Uchwałę w sprawie 
rozpatrzenia skargi Pana Jana Andrzeja Lewandowskiego na Starostę Powiatu Wrocławskiego 
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w treści §1 ust. 1 „uznać za bezzasadną skargę Pana Jana Andrzeja Lewandowskiego 
na nienależyte wykonywanie zadań przez Starostę Powiatu Wrocławskiego w związku 
z organizacją ruchu na ul. Akacjowej w Kiełczowie (na odcinku między ul. Mleczną 
a Brzozową) i brakiem odpowiedzi na wniosek Skarżącego w tej sprawie z dn. 28.06.2015 r.” 
 
Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Jana Andrzeja Lewandowskiego na Starostę 
Powiatu Wrocławskiego została podjęta większością 22 głosów „za” przy 2 głosach 
wstrzymujących się. 

Punkt 16. Interpelacje i zapytania Radnych 
 
Radny Miłosz Szczurowski poprosił o przekazanie wszystkim Radnym drogą elektroniczną 
informacji nt. nakładek na drogach powiatowych. Sprawa była omawiana na posiedzeniu 
Komisji Transportu, Dróg i Komunikacji.  
 
Radny Janusz Gargała złożył wniosek do Przewodniczącego Rady Powiatu Wrocławskiego 
o zastosowanie środków dyscyplinujących i wyciągnięcie konsekwencji w stosunku 
do Radnego, który na jednym z portali społecznościowych przedstawił swoje stanowisko 
w liście otwartym  do Prezydenta miasta Wrocławia – Rafała Dutkiewicza, podpisując się 
„Przewodniczący Powiatu Wrocławskiego”. Pan Radny J. Gargała wyraził zdanie, że takie 
zachowanie to rażące złamanie Statutu Powiatu Wrocławskiego przez nieuprawnione 
wystąpienie w imieniu Rady Powiatu, nadużycie mandatu Radnego Powiatu Wrocławskiego. 
Posługiwanie się Radą Powiatu, jako organem stanowiącym Powiatu, w prywatnych pismach, 
opiniach, stanowiskach kierowanych do Prezydenta Wrocławia jest niedopuszczalne. 
Przedmiotowe traktowanie Rady Powiatu i każdego z Radnych jest zupełnym 
nieporozumieniem. Jest wręcz karygodne. Takie postępowanie prowadzi wprost do utraty 
przez Radę Powiatu zaufania publicznego. 
 
Radny Piotr Chmurzyński skierował zapytanie do Zarządu Powiatu Wrocławskiego 
odnośnie Powiatowego Zespołu Szkół w Krzyżowicach. Nawiązał do spotkania Komisji 
Edukacji, Kultury i Sportu sprzed pół roku, na którym to spotkaniu Pan Wicestarosta 
przedstawił koncepcję o prawdopodobnym wydzierżawieniu tego gospodarstwa.  
Ponieważ pojawiały się informacje Zarządu Powiatu Wrocławskiego, że te grunty wejdą 
do części Strefy Wałbrzyskiej, że poszukiwany jest inwestor sprzedaży, zostały zadane 
pytania: „Jakie są plany Zarządu PW na dzień dzisiejszy? , „Czy mamy już skonkretyzowane 
informacje, którymi można byłoby podzielić się z Radnymi odnośnie dzierżawy tych 
gruntów? Czy będą to również budynki gospodarcze, magazynowe, które znajdują się po 
drugiej stronie ul. Głównej, w części wschodniej Krzyżowic?, Czy jest jakaś koncepcja co do 
zasobu maszyn i tego wszystkiego, co tam pozostaje oraz odnośnie tych kilkunastu mieszkań, 
które są w tych zasobach; czy też będą brane pod uwagę?”. 
 

Odpowiedź Pana Wicestarosty W. Szczykutowicza: 
Sytuacja jest następująca: Zarząd PW rozważa cały czas tę koncepcję, która została 
przedstawiona na posiedzeniu wyjazdowym Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 
Środowiska. Rozważamy możliwość wydzierżawienia gospodarstwa rolnego 
i wydzierżawieniu podlegałyby tylko i wyłącznie grunty. Rozważamy też taką możliwość, czy 
nie pozostawić kilku hektarów, czyli łąki, ponieważ mamy konie i potrzebna jest pasza. 
Rozważane są różne warianty. Ostateczna decyzja jeszcze nie zapadła. Pan Wicestarosta 
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zapewnił, że w sytuacji, kiedy Zarząd zdecyduje o wyborze koncepcji, przedstawi ją Komisji 
i Radzie Powiatu.   
 
Przewodniczący Rady zapowiedział, że zgodnie z wymogami Statutu PW, Radni otrzymają 
odpowiedź w ciągu 21 dni.  
 
Punkt 17. Wnioski i oświadczenia  
 
Radny H. Kury ś odczytał treść oświadczenia, które złożył na ręce Przewodniczącego Rady.  
(oświadczenie – zał. nr 4) 
 

Punkt 18. Zamknięcie VII Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego 
 
Wobec wyczerpania porządku obrad, o godz. 15.30  Przewodniczący Rady zamknął VII Sesję 
Rady Powiatu Wrocławskiego.  
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